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Zápis z 35. zasedání AS FF UHK konaného dne 12. 10. 2011 

 

Přítomní:  

dr. P. Springerová, doc. V. Němečková, doc. R. Tichý, dr. M. Šandera, dr. R. Thér, dr. M. 

Joukl; 

M. Petrus, Bc.V. Prousek, J. Kudrnová, M. Krystýnová 

 

Omluveni:  

O. Slavík 

 

Hosté: 

dr. P. Grulich, dr. P. Dočekalová, dr. J. Štěpán 

 

 

Zasedání AS FF UHK zahájila předsedkyně AS dr. P. Springerová. Plánovaný 

program zasedání byl v úvodu rozšířen o dva navrhované body (uvedeno kurzívou). 

Doplněný program byl schválen, a to všemi tč. přítomnými senátory: v zaměstnanecké 

komoře hlasovalo 5 senátorů  

pro a ve studentské komoře 4 senátoři pro, nikdo nebyl proti a nikdo se nezdržel hlasování. 

 

Program: 

 

1. Projednání per rollam hlasování ve věci: Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro 

přijetí ke studiu na FF UHK v akademickém roce 2012/2013 

2. Návrh změny v harmonogramu přijímacího řízení 

3. Směrnice děkana FF UHK ke Studijnímu a zkušebnímu řádu UHK 

4. Novelizace Statutu FF UHK 

5. Řád pro státní rigorózní zkoušky FF UHK  

6. Žádost o akreditaci oboru habilitačního řízení/oboru řízení ke jmenování profesorem 

7. Studento-kreditový systém na FF UHK 

8. Volby do zaměstnanecké komory AS FF UHK 

9. Žádost studentů o řešení situace spojené s omezenou nabídkou předmětů a kreditů v rámci 

oborového studia archeologie 

10. Různé 

 

Ad 1/ Projednání per rollam hlasování ve věci: Pravidla pro přijímací řízení a podmínky 

pro přijetí ke studiu na FF UHK v akademickém roce 2012/2013 

 

Dr. Joukl představil výsledky hlasování per rollam, které se uskutečnilo ve dnech 30. 9. - 6. 

10. 2011, a upřesnil zápis z hlasování ze dne 6.10. 2011 v tom, že ve studentské komoře 

nehlasoval O. Slavík, který je na studijním pobytu v zahraničí.  

 

Zaměstnanecká komora: 

6 hlasů pro   0 hlasů proti   0 hlasů se zdržel 
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Studentská komora: 

4 hlasy pro   0 hlasů proti   0 hlasů se zdržel 

 

(1 senátor nehlasoval) 

Dokument v hlasování per rollam byl k 6. 10. 2011 schválen. 

 

Na zasedání byla komentována elektronická diskuse k návrhu, kterou vedli někteří senátoři a 

paní proděkanka pro studium dr. P. Dočekalová. Diskuse se týkala zejména harmonogramu 

přijímacího řízení, který byl součástí schvalovaného dokumentu. 

 

Ad 2/  Návrh změny v harmonogramu přijímacího řízení 

Dr. Joukl uvedl, že v elektronické diskusi v rámci hlasování per rollam (viz bod 1) vznesl doc. 

Tichý požadavek, aby konec 2. kola přijímacího řízení nebyl ukončen dnem 31. 8. 2012, ale 

obdobně - jako tomu bylo letos - na počátku září. Návrh vysvětlil dr. R. Thér. K tomuto 

návrhu se také vyjádřila proděkanka dr. P. Dočekalová, a to v tom smyslu, že lze tento návrh 

akceptovat. Místo 31. 8. 2012 byl stanoven konec druhého kola přijímacího řízení na  3. 9. 

2012.  

Přítomní senátoři změnu v harmonogramu přijímacího řízení podpořili a změna byla na 

základě diskuse a vyjádřené shody i ze strany vedení FF přijata jako součást 

schváleného dokumentu. 

 

Ad 3/ Směrnice děkana FF UHK ke Studijnímu a zkušebnímu řádu UHK 

Směrnici představil děkan dr. P. Grulich spolu s proděkankou dr. P. Dočekalovou. Senátoři 

zejména diskutovali o nově doplněném ustanovení čl. 8: Hodnocení uznané části studia, odst. 

1: „Nelze uznat předměty, které byly absolvovány před více než třemi akademickými roky.“  

 

Zaměstnanecká komora: 

6 hlasů pro   0 hlasů proti  0 hlasů se zdržel  

 

Studentská komora: 

3 hlasy pro   0 hlasů proti  0 hlasů se zdržel  

 

 (1 senátor nebyl při hlasování přítomen) 

 

Předložený dokument byl schválen. 

 

Ad 4/ Novelizace Statutu FF UHK 

Novelizaci Statutu FF UHK představil dr. J. Štěpán a další okolnosti spojené s novelizací 

vysvětlil děkan dr. P. Grulich. K předloženému návrhu byla vedena diskuse. Novelizace 

představuje doplnění výčtu předpisů, konkrétně doplnění článku 19, odst. 2, „e) Řád pro 

státní rigorózní zkoušky FF UHK“. 

 

Zaměstnanecká komora: 

6 hlasů pro   0 hlasů proti  0 hlasů se zdržel  

 

Studentská komora: 

3 hlasy pro   0 hlasů proti  0 hlasů se zdržel  

(1 senátor nebyl při hlasování přítomen) 

 

Předložený dokument byl schválen. 



 3 

 

Ad 5/ Řád pro státní rigorózní zkoušky FF UHK 

Tento řád představil dr. J. Štěpán. Vysvětlil charakter změn a poděkoval za podněty 

poskytnuté před zasedáním AS FF některými senátory. K řádu byla vedena diskuse, která se 

týkala  zveřejňování okruhů zkoušek, finančního poplatku aj. 

 

Zaměstnanecká komora: 

6 hlasů pro   0 hlasů proti  0 hlasů se zdržel  

 

Studentská komora: 

2 hlasy pro   0 hlasů proti  1 hlas se zdržel  

 

(1 senátor nebyl při hlasování přítomen) 

 

Předložený dokument byl schválen. 

 

 

Dle čl. 17, odst. 7 Volebního a jednacího řádu AS FF UHK  byl předložený dokument takto 

schválen, třebaže došlo ještě ke druhému kolu hlasování - nikoli po komorách, ale v AS jako 

celku, a to s výsledkem: 8 senátorů pro, nikdo nebyl proti, 1 senátor se zdržel (1 senátor nebyl 

při hlasování přítomen). 

 

Ad 6/ Žádost o akreditaci oboru habilitačního řízení/oboru řízení ke jmenování 

profesorem 

Tuto  žádost, týkající se oboru: České a československé dějiny, představil děkan dr. P. 

Grulich. V diskusi zejména vystoupili doc. R. Tichý a dr. M. Šandera. V diskusi byla žádost 

podpořena, a to bez připomínek. 

AS dokument projednal.  

 

Ad 7/ Studento-kreditový systém na FF UHK 

Děkan dr. P. Grulich byl předsedkyní AS dr. P. Springerovou vyzván (na základě závěrů 34. 

zasedání AS FF), aby informoval AS o tom, zda je vedení FF připraveno aplikovat studento-

kreditový systém a předložit před aplikací analýzu jeho významu. Děkan dr. P. Grulich 

informoval AS o stavu příprav tohoto systému a v této souvislosti vysvětlil okolnosti, které 

vedly k tomu, že se nezdařilo tento záměr zatím uskutečnit.  

 

Ad 8/ Volby do zaměstnanecké komory AS FF UHK 

Předsedkyně AS dr. P. Springerová informovala o potřebě zahájit přípravu voleb do 

zaměstnanecké komory AS FF, a to v souvislosti s končícím tříletým funkčním obdobím této 

komory.  Nově zvolená zaměstnanecká komora AS FF má zahájit svou činnost 1. 2. 2012. 

V diskusi byly připomenuty zásady pro volbu do zaměstnanecké komory dle Volebního a 

jednacího řádu AS FF UHK. Bylo ujednáno, že volby bude účelné vyhlásit co nejdříve a  

nejvhodněji na  6. – 15. 12. 2011. Návrh na složení volební komise a jejího předsedu  připraví 

předsednictvo AS FF na základě navržených osob z jednotlivých pracovišť FF (návrhy 

z pracovišť budou přijímány předsedkyní AS dr. Springerovou do 21.10. 2011); v komisi 

budou zastoupeni také studenti FF. Vyhlášení voleb (s příslušnými termíny) a ustanovení 

volební komise a jejího předsedy se bude realizovat na základě předloženého návrhu 

předsednictvem AS FF a prostřednictvím hlasování per rollam.  
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Ad 9/ Žádost studentů o řešení situace spojené s omezenou nabídkou předmětů a 

nedostatečného počtu kreditů v rámci oborového studia archeologie 

Bc. V. Prousek přečetl studenty podepsanou žádost, která upozorňuje na potřebu řešit situaci 

spojenou s omezenou nabídkou předmětů a nedostatečného počtu kreditů v rámci oborového 

studia archeologie.  Pan Bc. V. Prousek situaci okomentoval z pozice studentů a z pozice 

katedry ji objasnil doc. R. Tichý.   Společně s vedením FF a ostatními senátory byla diskuse 

zaměřena na hledání řešení, které souvisejí jak s úspornými opatřeními, tak s možnostmi a 

potřebou využít  úprav strukturovaných seznamů, personálních, organizačních a dalších 

nástrojů při zabezpečování studijních oborů, včetně součinnosti pracovišť. Akutní problémy 

bude zapotřebí řešit na úrovni jednání vedení FF  a katedry archeologie, případně dalších 

kateder. K tomu byl vysloven souhlas jak ze strany katedry archeologie, studentů i vedení 

fakulty. AS FF se dále bude zajímat o řešení problému na dalším zasedání. 

 

Ad 10 / Různé 

a) AS FF projednal účast zástupců AS FF na slavnostních sponzích, promocích a 

imatrikulacích na FF. Za AS FF se 20. 10. 2011 zúčastní dr. P. Springerová a doc. V. 

Němečková. 

 

b) M. Petrus předložil k projednání otázku zabezpečení přijetí závěrečných prací studentů 

v případě, kdy tyto práce nemůže od studentů převzít sekretářka na příslušném pracovišti. 

V diskusi se řešila otázka úkolů a odpovědnosti ze strany studentů a FF, zvláště na úrovni 

jednotlivých pracovišť, informovanosti, komunikace, možné zastupitelnosti sekretářek 

pracovišť a možností elektronického zadávacího systému. Děkan dr. P. Grulich přislíbil, že se 

bude zajímat o tento problém, zjistí možnosti jeho řešení a seznámí senátory se zvoleným 

rozhodnutím nebo postupem.   

 

c) Docent R. Tichý upozornil, že počítačové učebny na budově FF musí pro účely výuky 

skýtat funkční technický servis.  

 

d) Dr. Joukl komentoval výsledky hlasování per rollam k 1. 7. 2011, dle zápisu z hlasování  

(1. 7. 2011): 

Výroční zpráva FF UHK za rok 2010  

Výroční zpráva za hospodaření za rok 2010 

Vyhláška pro přijímací řízení do nově akreditovaného studijního oboru Archivnictví  

Vyhláška do přijímacího řízení do nově akreditovaného studijního oboru Historie 

(kombinovaná forma) 

Vyhláška pro přijímací řízení do doktorských studijních oborů Latinskoamerická studia a 

Africká studia 

Výsledky hlasování představuje tabulka: 

 

 

 

 

 

 

Dokumenty Zaměstnanecká komora Studentská komora 
Výroční zpráva FF UHK za rok 

2010 

PRO - 6 

PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 
NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 

ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 0 

PRO - 4 

PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 
NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 

ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 1 
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Vyhláška pro přijímací řízení do 

nově akreditovaného studijního 

oboru Archivnictví 

PRO - 6 
PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 
ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 0 

PRO - 4 
PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 
ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 1 
Vyhláška pro přijímací řízení do 

doktorských studijních oborů 

Latinskoamerická studia a Africká 

studia 

PRO - 6 
PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 
ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 0 

PRO - 4 
PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 
ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 1 
Výroční zpráva o hospodaření FF 

UHK za rok 2010 

PRO - 5 
PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 
ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 1 

PRO - 4 
PROTI - 0 

ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 
ROLLAM – 0 

BEZ HLASOVÁNÍ - 1 
Vyhláška pro přijímací řízení do 

nově akreditovaného studijního 

oboru Historie kombinovaná forma 

PRO - 6 

PROTI - 0 
ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 

ROLLAM – 0 
BEZ HLASOVÁNÍ - 0 

PRO - 4 

PROTI - 0 
ZDRŽEL SE – 0 

NESOUHLASÍ S HLASOVÁNÍM PER 

ROLLAM – 0 
BEZ HLASOVÁNÍ - 1 

 

 

 
Závěrem přijal AS FF UHK následující usnesení: 

 
AS FF UHK schválil: 

1. Na základě hlasování per rollam k 1. 7. 2011: 

a) Výroční zprávu FF UHK za rok 2010 

b) Výroční zprávu za hospodaření za rok 2010 

c) Vyhlášku pro přijímací řízení do nově akreditovaného studijního oboru Archivnictví 

d) Vyhlášku pro přijímací řízení do nově akreditovaného studijního oboru Historie 

(kombinovaná forma) 

e) Vyhlášku pro přijímací řízení do doktorských studijních oborů Latinskoamerická studia a 

Africká studia 

2.  Na základě hlasování per rollam k 6. 10. 2011: 

Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu na FF UHK v akademickém 

roce 2012/2013, spolu s aktuálně  projednanou změnou v harmonogramu přijímacího řízení: 

konec 2. kola přijímacího řízení je stanoven na 3. 9. 2012. 

2. Směrnici děkana FF UHK ke Studijnímu a zkušebnímu řádu UHK. 

3. Novelizaci Statutu FF UHK. 

4. Řád pro státní rigorózní zkoušky FF UHK. 

AS FF UHK projednal: 

5. Žádost o akreditaci oboru habilitačního řízení/oboru řízení ke jmenování profesorem – pro 

obor České a československé dějiny – s tím, že žádost podpořil. 
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6. Přípravu voleb do zaměstnanecké komory AS FF UHK – s tím, že volební komise a její 

předseda, termín voleb (6. – 15. 12. 2011) budou na návrh předsednictva AS schvalovány  AS 

FF UHK v hlasování per rollam.  

7. Žádost studentů o řešení situace spojené s omezenou nabídkou předmětů a nedostatečného 

počtu kreditů v rámci oborového studia archeologie – s tím, že AS doporučil řešit situaci na 

úrovni jednání vedení FF a katedry archeologie, případně dalších kateder. 

8. Požadavek na zabezpečení přijetí závěrečných prací studentů v případě, kdy tyto práce 

nemůže od studentů převzít sekretářka na příslušném pracovišti – s tím, že o možnostech a 

způsobu řešení bude AS FF informovat děkan FF UHK. 

9. Zabezpečení účasti zástupců AS FF na slavnostních sponzích, promocích a imatrikulacích 

dne 20. 10. 2011 – s tím, že za AS FF se zúčastní dr. P. Springerová a doc. V. Němečková. 

10. Zabezpečení funkční technické vybavenosti počítačové učebny na budově FF. 

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

 

Zaměstnanecká komora: 

6 hlasů pro    0 hlasů proti   0 hlas se zdržel   

 

Studentská komora: 

4 hlasy pro    0 hlasů proti   0 hlas se zdržel  

 

Usnesení bylo schváleno: 

 

 

 

V Hradci Králové dne 12. 10. 2011         Mgr. et  Mrg. P. Springerová, Ph.D.  

           předsedkyně AS FF UHK 

 

 

 

 

Zapsal PhDr. Miroslav Joukl, Ph. D. 

 

 


